

SEAR (Société d'Exploitation Agricole de Ranopiso) reaches the "Excellence" level of the ESR standard from Ecocert for its social and environmental policy



Following the September 2016 assessment audit according to Ecocert ESR (Equitable Solidaire Responsable) standard, SEAR has moved from the "Master" level to the "Excellence" level, the highest level of recognition of this declination of the ISO 26000 standard on sustainable development. This result demonstrates the involvement of the Malagasy subsidiary of Pierre Fabre Medicament in the social and environmental policy of Pierre Fabre Group.

The main improvement factors introduced since 2014 in terms of social and environmental policy, as noted by the auditors, are as follows :

- Governance : structuring of a CSR policy (Corporate Social Responsibility) ; Deployment of Pierre Fabre ethics charter
- Quality insurance : improvement of the quality handbook to structure the Periwinkle chain with identification of collectors, sub-collectors, farmers, involved in the collection of Periwinkle
- Working conditions : regular hygiene and safety trainings ; Study trip of collaborators to discover good practices of Malagasy companies
- Environment : reforestation of 60 ha since 2014 ; Organic certification of agricultural lands ; Installation of solar panels on the three agricultural sites ; Sensitizing populations to the importance of biodiversity (boards made with the Malagasy authorities, raising awareness of schools, etc.)
- CSR commitment : many social actions to contribute to secure our industrial supplies and improve the living conditions of local populations : distribution of food seeds, technical support to 20 farmers to train them in the use of compost and more productive seeds, distribution of 1 200 plants of *Moringa oleifera* to diversify their economic activities and contribute to the fight against malnutrition, distribution of benches in the school of Ranopiso, ...

This beautiful recognition reflects our local involvement with the populations and the Malagasy authorities, guaranteeing us the delivery of a quality and sustainable product for our customers.



For more information : http://www.pierre-fabre.com/sites/default/files/files/document/file/cp_labellisation_pf_madagascar_vfinale_9012017_en_002.pdf

La SEAR (Société d'Exploitation Agricole de Ranopiso) obtient le niveau « Excellence » du référentiel ESR d'Ecocert pour sa politique sociale et environnementale



Suite à l'audit d'évaluation de septembre 2016 selon le référentiel ESR (Equitable Solidaire Responsable) d'Ecocert, la SEAR est passé du niveau « Maitrise » au niveau « Excellence », le plus haut niveau de reconnaissance de cette déclinaison de la norme ISO 26000 sur le développement durable. Ce résultat montre l'implication de la filiale malgache de Pierre Fabre Médicament dans la déclinaison de la politique sociale et environnementale du Groupe Pierre Fabre.

Les principaux facteurs d'amélioration apportés depuis 2014 en termes de politique sociale et environnementale, relevés par les auditeurs, sont les suivants :

- Gouvernance : structuration d'une politique RSE (Responsabilité Sociétale des Entreprises) ; déploiement de la charte éthique du groupe Pierre Fabre
- Assurance qualité : amélioration du manuel qualité visant à structurer la filière Pervenche avec identification des collecteurs, sous-collecteurs, paysans, intervenant sur la collecte de Pervenche
- Conditions de travail : formations hygiène et sécurité régulières ; voyage d'études des collaborateurs pour découvrir les bonnes pratiques d'entreprises malgaches
- Environnement : reforestation de 60 ha depuis 2014 ; certification biologique des terrains agricoles ; mise en place de panneaux solaires sur les trois sites agricoles ; sensibilisation des populations à l'importance de la biodiversité (panneaux réalisés avec les autorités malgaches, sensibilisation des écoles,...)
- Engagement RSE : nombreuses actions sociales menées pour contribuer à sécuriser nos approvisionnements industriels et améliorer les conditions de vie des populations locales : distribution de semences vivrières, appui technique à 20 paysans pour les former à l'utilisation du compost et de semences plus productives, distribution de 1 200 plants de *Moringa oleifera* pour diversifier leurs activités économiques et contribuer à la lutte contre la malnutrition, distribution de bancs à l'école de Ranopiso,...

Cette belle reconnaissance traduit notre implication locale avec les populations et les autorités malgaches, gage pour nous de la livraison d'un produit de qualité et durable pour nos clients.



Pour plus d'information : http://www.pierre-fabre.com/sites/default/files/files/document/file/cp_labellisation_pf_madagascar_vfinale_12012017.pdf